

1914 (XXII). Petition from Mr. Gibril Abdi Mahan (T/PET.11/718)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Gibril Abdi Mahan concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,¹²

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Notes* that the Government of Somaliland has the matter under consideration and is taking steps to settle it at least in part.

*935th meeting,
31 July 1958.*

1915 (XXII). Petition from Mr. Mohamed Hassan Mohamed (T/PET.11/719)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Mohamed Hassan Mohamed concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,¹³

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular, that he may apply to the local labour exchange office to assist him in finding suitable employment;

2. *Expresses the hope* that the petitioner will receive all necessary assistance for acquiring a skill which will provide him with special employment and thus be given an opportunity of leading a useful life as any other citizen in Somaliland.

*935th meeting,
31 July 1958.*

1916 (XXII). Petition from the Partito Liberale Giovani Somali (T/PET.11/720)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Partito Liberale Giovani Somali concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,¹⁴

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that the substantiation of charges which had been requested by the Ministry of the Interior of Somaliland, to enable it to investigate them, has not been made.

*935th meeting,
31 July 1958.*

1917 (XXII). Two petitions complaining of the behaviour of Egyptians in the Territory (T/PET.11/722)

The Trusteeship Council,

Having examined two petitions complaining of the behaviour of Egyptians in the Territory concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,¹⁵

Takes note of the observations made by the Chairman of the United Nations Advisory Council for Somaliland

¹² See T/PET.11/718, T/OBS.11/99, T/L.874.

¹³ See T/PET.11/719, T/OBS.11/96, T/L.874.

¹⁴ See T/PET.11/720, T/OBS.11/96, T/L.874.

¹⁵ See T/PET.11/722, T/L.874.

1914 (XXII). Pétition de M. Gibril Abdi Mahan (T/PET.11/718)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Gibril Abdi Mahan concernant la Somalie sous administration italienne¹²,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Note* que le Gouvernement de la Somalie a entrepris l'étude de la question et prend des mesures pour la régler au moins en partie.

*935ème séance,
31 juillet 1958.*

1915 (XXII). Pétition de M. Mohamed Hassan Mohamed (T/PET.11/719)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mohamed Hassan Mohamed concernant la Somalie sous administration italienne¹³,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, en particulier sur le fait qu'il peut s'adresser au bureau local de placement pour obtenir l'aide nécessaire en vue de trouver un emploi convenable;

2. *Exprime l'espoir* que le pétitionnaire recevra toute l'assistance nécessaire pour apprendre un métier lui permettant de trouver un emploi spécial et aura ainsi la possibilité de mener une vie utile, comme tout autre citoyen somali.

*935ème séance,
31 juillet 1958.*

1916 (XXII). Pétition du Partito Liberale Giovani Somali (T/PET.11/720)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du Partito Liberale Giovani Somali concernant la Somalie sous administration italienne¹⁴,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, en particulier sur le fait que les renseignements que le Ministère des affaires intérieures de la Somalie avait demandés à l'appui des accusations formulées, de manière à pouvoir effectuer une enquête, n'ont pas été fournis.

*935ème séance,
31 juillet 1958.*

1917 (XXII). Deux pétitions concernant la conduite des Egyptiens dans le Territoire (T/PET.11/722)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, deux pétitions relatives à la conduite des Egyptiens dans le Territoire et concernant la Somalie sous administration italienne¹⁵,

Prend note des observations formulées par le Président du Conseil consultatif des Nations Unies pour

¹² Voir T/PET.11/718, T/OBS.11/99, T/L.874.

¹³ Voir T/PET.11/719, T/OBS.11/96, T/L.874.

¹⁴ Voir T/PET.11/720, T/OBS.11/96, T/L.874.

¹⁵ Voir T/PET.11/722, T/L.874.